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REVISTA PRESEI 

 
• Hunedoara: Protest spontan la termocentrala Mintia 
Angajații secției Termomecanică de la termocentrala Mintia, care urmăresc și asigură comanda grupurilor 
energetice, au declanșat joi dimineața un protest spontan, nemulțumiți de nivelul salarizării și de faptul că nu 
cunosc planurile echipei de conducere a Complexului Energetic Hunedoara (CEH). 
Oamenii solicită ca la termocentrala Mintia să vină ministrul Energiei, Toma Petcu, pentru a-i prezenta problemele 
cu care se confruntă. 
Angajații din tura de dimineață au refuzat să preia schimbul de noapte și au rămas în sala de comandă. 
Funcționarea termocentralei este urmărită de echipa din schimbul de noapte, care, conform regulamentului, nu 
poate pleca acasă fără să predea tura colegilor. 
"Principala revendicare a oamenilor se referă la salarizare. Conducerea CEH și-a majorat salariile, în timp ce 
pentru angajați a fost creată o comisie care analizează posibilitatea unei creșteri a veniturilor", a declarat, pentru 
AGERPRES, președintele Sindicatului Solidaritatea Hunedoara, Cristian Iștoc. 
Potrivit acestuia, salariații sunt îngrijorați că organizația sindicală nu a primit un program de viitor al actualei 
echipe de conducere a CEH. 
"După patru luni de la instalarea noii conduceri nu avem cunoștință, ca sindicat, despre un program de 
administrare al CEH, care trebuia elaborat și avizat de membrii Consiliului de Administrație CEH, și nici despre un 
plan de management al actualei echipe", a arătat Iștoc. 
Protestul de la termocentrala Mintia are loc la aproape o lună de zile de la o mișcare similară a operatorilor din 
camera de comandă a unității, revendicările angajaților de acum fiind similare cu cele din luna mai. Pe 11 mai, 
conducerea CEH le-a promis salariaților că o comisie va analiza problemele loc și că vor primi un răspuns în 
termen de două săptămâni. 
Termocentrala Mintia face parte din Complexul Energetic Hunedoara alături de termocentrala Paroșeni și minele 
de cărbune Lonea, Livezeni, Lupeni și Vulcan. 
(Sursa: Agerpres) 
Punctul de întâlnire. Vasile Marica: „Eu mi-am atins obiectivul în Legea salarizării” 
 
Liderul sindical Vasile Marica a vorbit în emisiunea „Punctul de întâlnire”, de la Antena 3, despre Legea salarizării 
unitare, care a fost adoptată de deputați, în ciuda nemulţumirilor sindicaliştilor, care ieri au aflat că majorările 
întârzie. Liviu Dragnea spune că legea e bună şi că guvernul se ţine de promisiuni.  
„Eu mi-am atins obiectivul în legea asta. Dar am constatat că este o lipsă de solidaritate națională care s-a 
construit în timp. Trebuie să nu începem să avem o atitudine corectă față de finanțe și mai avem firme de 
consultanță care fac codul fiscal. O firmă de consultanță când stă de vorbă cu colegul meu ia 10.000 de euro pe 
oră”, a spus liderul sindical Vasile Marica. 
Vasile Marica: „Eu mi-am atins obiectivul în Legea salarizării” 
 
• Lia Olguţa Vasilescu, ministrul Muncii: O firmă care tipăreşte tichete de masă e controlată de un lider sindical 
Ministerul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, susţine că unii lideri de sindicate au interese în ceea ce priveşte eliminarea 
tichetelor de masă, precizând că are dovezi că unul dintre aceştia controlează o firmă care se ocupă de tipărirea 
bonurillor. 
"Toţi cei care au avut tichete de masă le au în continuare pentru anul acesta. Voucherul de vacanţă se dă anul 
acesta în format electronic, pe când anul viitor va intra în salariu. Anul acesta nu se pierde nici un drept. Unii lideri 
de sindicat au interese. Am şi probe. Există o firmă care face tichete şi vouchere, le tipăreşte, şi această firmă e 
controlată de un lider de sindicat, care a venit şi a spus că dacă le scoatem legea nu se va aplica niciodată. Când 
am zis că mă gândesc să retrag legea, sindicatele mi-au zis să nu o fac că vor ieşi în strada. Liderii de sindicat fac 
scadal la televizor, în spatele uşilor închise lucrurile stau altfel", a declarat ministrul Muncii la B1TV. 
În ceea ce priveşte legea salarizării, Olguţa Vasilescu a precizat că nu se vor aplica măriri începând cu 1 iulie, ci de 
la începutul anului 2018. "De la 1 iulie nu cresc salariile, doar administraţia publică locală trece pe o altă grilă. Se 
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va porni de la salariul minim pentru necalificaţi şi se va ajunge la maxim- salariul viceprimarului. Am constatat că 
la nivelul tuturor primăriilor din această ţară salariile angajaţilor sunt peste ale primarilor. Dacă se va raporta 
toată lumea la salariul viceprimarului, nu va putea trece peste primar", a spus Vasilescu. 
Olguţa Vasilescu a precizat că se vor înregistra scăderi salariale la 3% dintre bugetari, acolo unde veniturile sunt 
mari. În ceea ce priveşte creşterile salariale, ministrul a dat exemplu unui soldat, acesta urmând ca până în 2022 
să ajungă la un salariu de 2.500 lei, faţă de 1.450 lei cât are acum, fără sporuri. De asemenea, Vasilescu a precizat 
că în unele cazuri sunt creşteri salariale în curs, dând exemplul direcţiilor de tineret şi sport, unde de săptămâna 
viitoare vor fi măriri de 20%: 
Vasilescu a precizat că anvelopa salarială a fost depăşită cu mai puţin de un miliard lei. "Anvelopa pentru anul 
viitor este de 10 miliarde lei. 32 miliarde aveam de la început pentru măririle salariale. Am depăşit-o puţin, cu cât 
înseamnă majorările care ar fi trebuit de la 1 ianuarie pentru medici şi profesori. Am depăşit cu sub un miliard de 
lei", a spus ministrul. 
Camera Deputaţilor a adoptat, miercuri, în calitate de for decizional, cu 188 de voturi „pentru”, 28 de voturi 
„împotrivă şi 47 de abţineri, proiectul de lege privind salarizarea personalului bugetar. 
(Sursa: Mediafax) 
 
• Olguta Vasilescu, despre evaluarea miniştrilor: Am demisia în alb la partid. Darius Vâlcov este în comitetul de 
evaluare/ Nu ma interesează să fiu premier 
Ministerul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a declarat că şi-a depus demisia în alb la partid când a preluat funcţia, 
precizările fiind făcute în contextul evaluării miniştrilor, făcută de un comitet al PSD din care fac parte, printre 
alţii, Liviu Dragnea şi Darius Vâlcov. 
"Nu depinde de mine ce se va întâmpla cu acest Guvern, inclusiv cu mine. Este o evaluare în curs care ar trebui să 
se termine în două săptămâni. Un comitet de la partid, în frunte cu preşedintele (n.r. Liviu Dragnea) face 
evaluarea. Darius Valcov este unul dintre cei care fac parte din comitet. (..) Evaluarea poate să însemne orice. Eu 
am demisia în alb din prima zi când am devenit ministru. Am depus-o la partid. Nu ştiu cine o ţine. Am scris-o. Este 
normal atunci când iei o funcţie publică, eu aşa am făcut de fiecare dată. Nu ştiu dacă există şi altele, eu mi-am 
dat-o că aşa mi s-a părut normal", a declarat Lia Olguţa Vasilescu la B1TV. 
Întrebată fiind de dosarele în care este vizat fostul ministrul al Finanţelor, Olguţa Vasilescu a spus: "Aţi văzut o 
discuţie despre tablouri de milioane de euro care s-au dovedit a fi nişte litografii pe care aţi putea să le aveţi şi dvs 
în casă. Aţi văzut la mine patru infracţiuni de luare de mită, m-au plimbat în cătuşe, ce s-a dovedit? Că sunt nişte 
ziduri vopsite în oraş? Nu se pune problema să-l promovăm ministru, este o capacitate, a fost cel mai bun ministru 
de finanţe, a promovat cel mai bun cod fiscal, să zicem cel mai liberal." 
Întrebat ce ar face dacă după evaluarea miniştrilor i s-ar propune să fie prim-ministru al României, ministrul a 
declarat: "Nu mă interesează să fiu premier." 
Referitor la lipsa ministrului Finanţelor şi a premierului Grindeanu de la votul final privind legea salarizării, Lia 
Olguţa Vasilescu a spus: "Ministrul de Finanţie a fost şi ieri (..), la un moment dat s-a retras, am discutat cu 
secretarii de stat. Pe mine nu mă interesează programul premierului României. Singur, m-ar fi bucurat prezenţa 
premierului." 
(Sursa: Mediafax) 
 
• România a semnat Convenția pentru implementarea măsurilor legate de prevenirea erodării bazei impozabile și a 
transferului profiturilor 
Trimisul special al AGERPRES, Mădălina Cerban, transmite: Ministrul Finanțelor Publice, Viorel Ștefan, a semnat 
miercuri, la Paris, un document prin care România a aderat la Convenția multilaterală pentru implementarea în 
cadrul tratatelor fiscale a măsurilor legate de prevenirea erodării bazei impozabile și a transferului profiturilor. 
Ceremonia de semnare a Convenției a avut loc miercuri seară, la Organizația pentru Cooperare și Dezvoltare 
Economică (OCDE). La eveniment au fost prezenți premierul Sorin Grindeanu și ambasadorul României în Franța, 
Luca Niculescu. 
Convenția a fost semnată simultan de peste 60 de state, reprezentate în mare majoritate de miniștri de Finanțe. 
Din partea României, acest document a fost semnat de ministrul Finanțelor Publice, Viorel Ștefan.  
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Potrivit Guvernului, principalul obiectiv al Convenției este contracararea strategiilor companiilor multinaționale 
prin care sunt exploatate lacune și neconcordanțe în cadrul regulilor fiscale pentru a transfera în mod artificial 
profiturile către locații cu impozite scăzute sau nule, în care există o activitate economică redusă, rezultând în 
diminuarea încasărilor legate de impozitul pe profit. 
Convenția pune în aplicare măsuri cuprinse în Proiectul BEPS (Erodarea bazei de impozitare și transferul 
profiturilor), dezvoltate împreună cu OCDE și cu membrii 
 G 20. 
În ședința din 2 martie 2017, Guvernul a aprobat, printr-un proiect de lege, aderarea României ca asociat la 
Forumul de implementare a Proiectului BEPS, ceea ce permite participarea țării noastre la realizarea măsurilor 
privind combaterea erodării bazei de impozitare și transferul profiturilor, precum și implementarea acestora pe 
teritoriul național. Experiența acestui forum va adăuga valoare și implementării recomandărilor Uniunii Europene, 
în contextul elaborării propunerii de Directivă a Consiliului privind stabilirea normelor împotriva practicilor de 
evitare a obligațiilor fiscale, care afectează în mod direct funcționarea pieței interne (ATAD), conform 
Executivului. 
Planul BEPS include recomandări pentru modificări legislative atât în plan național, cât și ale prevederilor 
internaționale, în scopul de a contracara situațiile care apar ca urmare a utilizării neconcordanțelor legislative din 
sistemele fiscale naționale ale statelor în care acestea își extind activitățile. Acest plan va genera modificări ale 
Modelului OCDE de convenție de evitare a dublei impuneri, ale Ghidurilor Prețurilor de Transfer, precum și ale 
sistemelor fiscale naționale. Obiectivul este acela de a se ajunge la soluționarea, într-o proporție cât mai mare, a 
dublei impozitări și la îmbunătățirea mecanismelor de soluționare a cazurilor de dublă impozitare. Acesta nu 
propune modificarea cotelor de impozitare, ci modalitatea de atribuire/alocare a profiturilor (bazei impozabile) 
între jurisdicții. 
O altă componentă a Planului de acțiuni BEPS este intensificarea schimbului de informații pe două planuri: printr-
o creștere a transparenței și raportării de informații de către contribuabili către autorități fiscale, precum și între 
autoritățile fiscale ale diverselor state. Această componentă a Planului este în concordanță cu propunerea de 
modificare a Directivei privind schimbul de informații, cu scopul de a extinde schimbul automat de informații 
pentru acordurile de preț în avans și soluțiile fiscale. 
Acțiunile BEPS vizează și modificări în domeniul prețurilor de transfer, această arie fiind în prezent printre 
prioritățile autorităților fiscale din România în cadrul controalelor efectuate. 
Participarea ca asociat la planul BEPS reprezintă o oportunitate de promovare a intereselor României, alături de 
statele membre OCDE, în condițiile în care succesul implementării BEPS depinde în mare măsură de cooperarea 
dintre statele participante la acest demers. De asemenea, se asigură o mai mare vizibilitate și credibilitate 
administrației fiscale din România în plan internațional, fiind create și premisele unei cooperări mult mai eficiente 
între administrațiile fiscale și organizațiile internaționale de profil, potrivit Guvernului. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 
• Grindeanu: Voi transmite premierului Philippe interesul României în dezvoltarea parteneriatului strategic cu Franța, dar 
și un mesaj de întărire a UE 
Premierul Sorin Grindeanu a declarat că în întâlnirea pe care o va avea joi la Paris cu omologul său francez, 
Edouard Philippe, va transmite un mesaj al României de atașament și de întărire a proiectului comun european, 
dar, totodată, și interesul țării noastre pentru dezvoltarea parteneriatului strategic cu Franța. 
"Mâine o să am o întâlnire extrem de importantă cu primul-ministru francez, cu domnul Edouard Philippe, unde 
extrem de important pentru noi, ca țară, este să transmitem atașamentul nostru la proiectul comun european, 
întărirea proiectului comun european — e unul din pilonii noștri de politică externă. De asemenea, suntem 
extrem de interesați în dezvoltarea parteneriatului strategic pe care România îl are și cu Franța. Franța a fost, în 
decursul anilor, una dintre țările care au susținut, permanent, România în procesul său de aderare, de exemplu, la 
NATO sau la Uniunea Europeană. Și, de asemenea, ne susține și pe ceea ce vorbeam mai devreme, pentru a 
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deveni membri OCDE", a declarat Sorin Grindeanu, aflat în vizită de lucru în Franța, într-o intervenție telefonică de 
la Paris la Antena 3. 
Premierul a subliniat că Franța reprezintă un aliat istoric al României, adăugând că întărirea parteneriatului 
strategic bilateral se poate dezvolta pe foarte multe componente. 
"Vreau să vă spun un lucru de care nu se vorbește foarte, foarte mult. Tot timpul vorbim de partea de apărare, de 
partea economică și sunt extrem de importante aceste lucruri, dar să știți că și agenda culturală dintre România și 
Franța și anul cultural francez, în acest moment, și din toate semnalele pe care le am de aici, de la Paris, lucrurile 
merg foarte, foarte bine din acest punct de vedere. De asemenea, mă interesează și ne interesează să obținem 
suportul Franței în dosarele importante pentru noi, cum ar fi MCV, Schengen, aderarea de care vă aminteam și 
aici avem deja acest suport ca membri la OCDE. Sunt lucruri extrem de importante pentru noi, iar suportul Franței 
este esențial pentru România", a subliniat Grindeanu. 
Șeful Executivului a participat, miercuri seară, la ceremonia de aderare a României și a Argentinei la Agenția 
pentru Energie Nucleară a OCDE (NEA), care a avut loc în prezența secretarului general al OCDE, José Ángel 
Gurría, și a directorului general al NEA, William D. Magwood. În context, Grindeanu a precizat că este foarte 
încântat să accepte în numele României invitația ca țara noastră să devină cel de-al 33-lea membru al Agenției 
pentru Energie Nucleară. 
Totodată, premierul a punctat faptul că România este deplin pregătită pentru începerea negocierilor de aderare la 
Organizația pentru Cooperare și Dezvoltare Economică (OCDE), pe baza meritelor și rezultatelor economice. 
Întâlnirea premierului Sorin Grindeanu cu prim-ministrul Edouard Philippe este programată să se desfășoare joi 
dimineață la sediul Guvernului francez, în jurul orei 10,00, urmând să aibă loc declarații de presă. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• A început programul ”Prima chirie”. Cine poate beneficia de banii de la stat 
 
Agenţiile pentru ocuparea forţei de muncă primesc, începând de miercuri, cererile pentru acordarea sumelor 
prevăzute în Programul 'Prima chirie' (prima de relocare), însoţite de documentele necesare, informează Agenţia 
Naţională pentru Ocuparea Forţei de Muncă (ANOFM). 
'Persoanele care îndeplinesc condiţiile legale sunt aşteptate să depună sau să transmită prin modalităţile 
prevăzute de dispoziţiile legale (personal, prin scrisoare recomandată cu confirmare de primire, fax sau e-mail), la 
agenţia pentru ocuparea forţei de muncă unde sunt în evidenţă actele necesare acordării acestui drept în termen 
de 60 de zile de la data încadrării în muncă. Prin derogare de la acest termen, 'Prima Chirie' (prima de relocare) se 
acordă şi persoanelor care îndeplinesc condiţiile legale şi care s-au angajat în perioada dintre 25.01.2017, data 
intrării în vigoare a Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 6/2017, şi 06.06.2017', se spune într-un comunicat al 
ANOFM. 
Pentru aceste persoane, termenul de 60 de zile, în care se poate solicita pentru viitor prima de relocare, începe cu 
data de 6 iunie, precizează instituţia. 
Potrivit prevederilor care au fost instituite în cuprinsul Legii nr. 76/2002, prin art. VIII din Ordonanţa de urgenţă a 
Guvernului nr. 6/2017, persoanele înregistrate ca şomeri la agenţiile teritoriale pentru ocuparea forţei de muncă, 
care se încadrează în muncă într-o altă localitate situată la o distanţă mai mare de 50 de kilometri faţă de 
localitatea în care îşi au domiciliul sau reşedinţa şi ca urmare a acestui fapt îşi schimbă domiciliul sau îşi stabilesc 
reşedinţa în localitatea respectivă sau în localităţile învecinate acesteia, pot primi o primă de relocare. 
Prima de relocare se acordă persoanelor ale căror venituri nete lunare realizate de acestea, în situaţia în care sunt 
persoane singure sau împreună cu familiile acestora, nu depăşesc suma de 5.000 lei/lună şi este în cuantum de 
75% din suma destinată asigurării cheltuielilor pentru locuire (chirie şi utilităţi) în noul domiciliu sau noua 
reşedinţă, dar nu mai mult de 900 de lei. 
'Precizăm că OUG 6/2017 pentru modificarea şi completarea unor acte normative, precum şi pentru stabilirea 
unor măsuri privind realizarea investiţiilor finanţate din fonduri publice a fost publicată în Monitorul Oficial nr. 62 
din 25.01.2017', anunţă ANOFM. 
(Sursa: Agerpres) 
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• 25.000 de militari vor participa la cel mai amplu exercițiu găzduit de România, Bulgaria și Ungaria. Saber 
Guardian reprezintă „descurajarea în acțiune” 
România, Bulgaria și Ungaria vor găzdui, în luna iulie, un amplu exercițiu, intitulat „Saber Guardian”, la care vor 
participa aproximativ 25.000 de militari din Statele Unite și alte 23 de țări, informează Reuters, citat de Agerpres. 
Planurile au fost anunțate de Comandamentul european al forțelor americane de la Stuttgart (sud-vestul 
Germaniei), care a menționat că exercițiul „Saber Guardian” din acest an — organizat anual începând din 2013 în 
regiunea Mării Negre — este „mai mare ca amploare și obiective” decât cele desfășurate până acum. 
Exercițiul „Saber Guardian” din acest an va fi cel mai mare dintre cele 18 aplicații militare separate planificate 
pentru acest an în regiunea Mării Negre. El va include trageri cu muniție de război, traversări de râuri și o simulare 
de reacție în cazul înregistrării unui număr mare de victime și vizează testarea „capacității de a concentra forțe în 
orice moment, oriunde în Europa”. 
„Este descurajarea în acțiune'', se menționează într-un comunicat de presă. 
Armata americană a anunțat că exercițiul va fi precedat de aplicații de amploare mai redusă — toate destinate să 
consolideze securitatea și stabilitatea Mării Negre, unde activitatea intensificată a submarinelor ruse a sporit 
temerile în regiune.  
  
(Sursa: Romania Libera) 
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